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Celor de competență, 

Cu stupoare și cu uimire am aflat că Prof Marian Gașpar a fost arestat!! 

Eu de aici din Italia, nu pot ști evident faptele, dar știu - zic eu suficient de bine, cine este profesorul și 

chirurgul cardiac Marian Gașpar, dar mai ales ce fel de om este dânsul. Și din ce fel de aluat uman este 

construită ființa dânsului și sufletul acestui (buon)om. Va fi desigur de datoria oamenilor legii să facă 

lumină, dar eu nu pot rămâne indiferent la această știre: a fost - din ce scriu ziarele, ridicat din Clinică 

și trimis direct în arest ca un terorist ori criminal deosebit de periculos care ar putea pune în pericol 

viața oamenilor și a grupului social… 

Fără ca cineva să se gândească câtuși de puțin la imaginea dânsului, dar mai ales la acei bolnavi care 

NU vor mai intra în sala operatorie... Iar în chirurgia cardiacă nu rareori operația pe cord deschis este 

echivalentul drumului către viață, în timp ce aşteptarea poate fi pentru unii, de-a dreptul fatală. 

Avem noi la Clinica din Timișoara un profesionist la fel de matur și de valabil care să poată efectua 

operații pe cord deschis de înaltă complexitate și cu risc operator crescut? 

Iată o întrebare și o problemă pe care cei care au optat pentru această decizie ar trebui să o ia serios în 

calcul… 

Oare pe ce criterii de judecată și de justiție s-a optat în această alegere a pedepsei cu arestarea fulger? 

Chiar nu se putea ajunge la acea lumină a dreptății cu anchetarea D-lui Prof Gașpar în libertate?! 

Chiar avea de-a face justiția din România cu un om atât de periculos și de amenințător pentru grupul 

social încât trebuia neapărat să îl trimitem direct în arest preventiv? 

Eu, de când am aflat știrea asta, mă tot întreb ce probe ar putea altera dânsul dacă ar fi lăsat și anchetat 

în stare de libertate… 

Ce soi de judecată și de maturitate în gândire au avut cei care au ales aceasta variantă, sau care a fost 

motivul pentru care a fost trimis direct în arest pentru 30 de zile (așa cum scriu ziarele…) 

Este trist, dar mai ales îngrijorător, cum un sistem juridic poate șterge cu buretele într-o singură clipă 

tot binele pe care D-l Prof Marian Gașpar l-a făcut pentru atâția bolnavi, ca și pentru sistemul medical 

din România…. 

Eu pot să vă asigur că dânsul a făcut cu adevărat mult bine sistemului medical românesc și mai ales 

bolnavilor săi! 

Am colaborat în mod exemplar cu Centrul din Timișoara; la cererea dânsului am format medici români 

în Italia cu burse de studii plătite de sistemul italian. De-a lungul anilor am organizat împreună mai 

multe misiuni umanitare sanitare cu echipe mixte româno-italiene (cardiologi, chirurgi cardiaci, 

anesteziști și perfuzioniști), care au operat la Timișoara cazuri grele, adeseori inoperabile în alte clinici 

din România. Prof Gașpar a demonstrat de-a lungul timpului un interes constant pentru formarea sa 

profesională, dar mai ales a echipei sale din Timișoara. Ȋn urma acestor operații făcute în echipe mixte, 

atât în Italia cât și în România, pot afirma că datorită dânsului toate aceste performanțe profesionale s-

au transformat din stadiul de intenții și dorințe, în lucruri reale și concrete. Mai exact în nişte bolnavi - 

uneori chiar foarte gravi, operaţi mai bine! 

Oare așa ceva nu mai contează pentru cei care trebuie să cântărească faptele / lucrurile acestea? 

Este așa ceva atât de periculos încât dânsul trebuia arestat și lipsit de libertate neapărat în timp real? 

Lucrez în chirurgie cardiaca de 30 de ani, atât în Italia cât și în Romania; cunosc deci sistemul sanitar 

din România dar mai ales, gradul de competența al profesioniștilor din chirurgia cardiacă românească. 



Pot spune cu seninătate că Prof Gașpar, prin competența și probitatea să profesională, ca și a colegilor 

păstoriți de dânsul, a salvat mulți bolnavi îndrumați de mine spre clinica din Timișoara. 

Bolnavi de la care știu că dânsul NU a condiționat niciodată actul medical… 

De aceea eu mă tot întreb ce s-ar fi putut întâmpla oare ca un om atât de carismatic și de empatic ca 

dânsul să condiționeze (așa dintr-o dată?!) bolnavii pentru a putea intra în sala operatorie… 

De ce oare - dacă dânsul nu a făcut-o o viață întreagă, ar fi trebuit să o facă tocmai acum, la finalul 

unei cariere profesionale atât de strălucite? 

Și chiar dacă – să zicem că ar fi fost așa, de ce oare era nevoie să fie judecat în stare de arest cu 

execuție în timp real?! 

Aproape că – știind bine cum este făcut dânsul, nu îmi pot controla tentația și gândul ascuns că cineva 

din culise ar fi dorit așa ceva… 

Sau, îmi este tare greu să-mi închipui că lucrurile s-ar fi putut întâmpla în alt fel… 

Aștept desigur cu încredere ca justiția română să facă lumină. 

Sper însă că această alegere forțată de a ține în arest un adevărat profesionist din chirurgia cardiacă din 

România, să fie cât mai repede anulată, ca o dovadă de respect față de imaginea și competența 

profesională a dânsului și a lucrurile bune făcute de acest om pentru atâția bolnavi ca și pentru grupul 

social din România. 

Scriu cu fermitate această scrisoare de susținere în favoarea colegului nostru - prof dr Marian Gașpar, 

cu seninătate și convingere, dar și cu adâncă amărăciune în suflet pentru felul în care a putut fi tratat 

unul din chirurgii cardiaci de seamă ai României, un adevărat profesionist și un om atât de valabil… 
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